
Manus Horndalen 

 
00:00:00 Bjørn Riiser: 

Bjørn Horndalen, du kommer fra vernepleierutdanningene, og det har vært en mangfoldig historie 

her i osloregionen, kan du si litt om starten og utviklingen av vernepleierutdanningen først. 

00:00:13 Bjørn Horndalen: 

Ja vernepleierutdanningen har sin begynnelse. Kan du si på en har gjort hjemme i Sandvika i 

forbindelse med den åndssvake institusjonen som nå det er og ole b munch, som var en ideologisk 

grunnlegger på dette. 

00:00:28 Bjørn Horndalen: 

Han sa vel da behovet for, at denne sektoren trengte kvalifisert personale i forhold til de fordommer 

og holdninger som var rundt dette. 

00:00:39 Bjørn Horndalen: 

Og det er det tatt inn i noen utvalg bremer utvalget. Dette blir detaljer, men i hvert fall står han for 

at det ble etablert etter hvert en treårig utdanning. Han begynte selv med intern opplæring ett år og 

tore programmer på. 

00:00:55 Bjørn Horndalen: 

Siden 46 faktisk, men fikk til på en snedig måte en oppstart av en treårig vernepleierutdanningen 

som startet opp i nittenenogseksti. 

00:01:08 Bjørn Horndalen: 

Der så den blir liggende der oppstarten der, og så var det at de andre sentrale institusjonene etter 

hvert også ville nå det samme. Og det ble opprettet da igjen i Oslo med Oslo observasjons hjem. 

00:01:23 Bjørn Horndalen: 

Kjører grepps gate. 

00:01:25 Bjørn Horndalen: 

Hvor ligger visselig? Den begynte med hjelpelærer vanlig pleie utdanning. 

00:01:30 Bjørn Horndalen: 

Men de etter mye frem og tilbake blir altså den da etablert i niogseksti. 

00:01:37 Bjørn Horndalen: 

Så i vår region da de kommer jo flere ellers i landet, men det var vi. 2 vernepause skolene her, og vi 

hadde jo selvfølgelig et visst samarbeid hele veien. 

00:01:46 Bjørn Horndalen: 



Alle varme på høyskolene, hadde det fordi vi trengte sammenligne for å overleve? Det var mye 

skepsis til oss og det ene og det andre, og mye sånn profesjons strider i forhold til sykepleierne alt 

dette her. 

00:01:58 Bjørn Horndalen: 

Så var det at vi da etter hvert utviklet oss i litt faglig retninger. Osloskolen litt mer sånn adferds 

teoretisk retning, men svarene på høyskolen på mork forble en mer sånn holistisk eklektisk 

utdanning på en måte. 

00:02:13 Bjørn Horndalen: 

Så utvik. 

00:02:14 Bjørn Horndalen: 

Det ser jo da i retning av at vi kommer til å bli høyskoler og så videre, men så kom dette regionale 

høgskolestyret, og vi ble med i den familien der. 

00:02:26 Bjørn Horndalen: 

De årene var spennende på mange måter, men men, og veldig bra alle disse reformene. 

00:02:32 Bjørn Horndalen: 

Som var på gang? 

00:02:34 Bjørn Horndalen: 

Og vi 2 valg på skolene skjønte jo litt tegningen her i forhold til at tung skoler i denne regionen ligger 

ikke så vi tok litt føringen og skjønte at vi kom til å bli slått sammen. 

00:02:45 Bjørn Horndalen: 

Og i stedet for å bli tvunget til det, så valgte vi selv å melde oss på banen og sa at dette skal vi nå. 

00:02:51 Bjørn Horndalen: 

Styre selv. 

00:02:52 Bjørn Horndalen: 

Og fikk anledning til det og vær gjennom vi planlagt prosess, og vi var 2 forskjellige faglige retninger 

og var spådd at dette kanskje ikke skulle gå så bra. 

00:03:05 Bjørn Horndalen: 

Men vi gjør det veldig kort. Vi fikk det til og fikk til da i en sammenslåing hvor. 

00:03:12 Bjørn Horndalen: 

Skolen, beliggenheten for eksempel hva er viktig? Oslo ville liggende i Oslo og vi som en sånn, men i 

hvert fall det ble en sånn del her. 

00:03:20 Bjørn Horndalen: 

Da da hadde jeg vært rektor på barneskolen på vårt hjem fra nittenåtti til da nittennitti hvor denne 

fusjonen skjedde for å få. 



00:03:31 Bjørn Horndalen: 

Dette til så. 

00:03:34 Bjørn Horndalen: 

Blir vi gjennom at den måtte flytte ut til å si Akershus. Vi fikk det, for det er at vi lokaler. 

00:03:40 Bjørn Horndalen: 

Mottatt osloskolen fikk rektor funksjonen. 

00:03:43 Bjørn Riiser: 

Fra en rød sikkelig handel fra. 

00:03:45 Bjørn Horndalen: 

Alle var litt sånn da, men de. 

00:03:49 Bjørn Horndalen: 

Det gikk bra det der, så vi ble da fusjonert II nittennitti kan du si. 

00:03:55 Bjørn Riiser: 

Men du var jo også til stede på disse rektormøter, da sikkert i regionale høgskolestyret. Og hva var 

din ditt inntrykk av prosessen for øvrig? Dere var jo en del av det, selv om dere tok grep selv. 

00:03:58 

Ja Høgskolen. 

00:04:05 Bjørn Horndalen: 

Vi var en del av det, og det var nytt, og det var en del nye tanker, og det var jo arvik som ledet dette 

her, og hun bør grefsen sum som var markerte personer. 

00:04:16 Bjørn Horndalen: 

Jeg vet at vi var. Jo da traff vi jo disse andre høgskolemiljøene og bare det å treffes og bli kjent, og vi 

satt felles på disse møtene der. 

00:04:26 Bjørn Horndalen: 

Som oppdaget jeg at det var mye nytt i mot å lytte. Det kom mye tanker om reform og så videre, 

men det merket at det var mye motstand i en del av de andre høyskolene på dette som skulle skje. 

Så det var en viss sånn aggresjon. 

00:04:41 Bjørn Horndalen: 

Og man blir provosert litt, tror jeg av årvik blant annet han var en. 

00:04:48 Bjørn Horndalen: 

En markert type. 

00:04:50 Bjørn Horndalen: 



Så når vi spenninger til å begynne med. Men etter hvert ble vi kjent, og vi ble etter hvert en familie, 

og vi traff hverandre, og arvik var flink til å få til konferanser og få til studieturer som vi reiste på, 

som gjorde at vi liksom slappet mer av. 

00:05:04 Bjørn Horndalen: 

Og jeg mener at dette greier liksom i riktig retning, og vi var da klare for disse reformene og skjønte 

gjennom det firs og sånn generelt. 

00:05:16 Bjørn Horndalen: 

I hvert fall. 

00:05:17 Bjørn Riiser: 

Hva er det noe opprør eller diskusjonen eller konflikter rundt disse prosessene? På 

vernepleierutdanningen, altså blant både student. 

00:05:25 Bjørn Riiser: 

Og lærere der. 

00:05:29 Bjørn Riiser: 

Nei for det. Det var jo enkelte steder det var litt litt innvendinger mot sentraliseringen og stordrift og 

sånne ting så. 

00:05:35 Bjørn Horndalen: 

Ja altså. 

00:05:37 Bjørn Horndalen: 

Det var det. 

00:05:38 Bjørn Horndalen: 

Dette husker jeg ikke så veldig godt det. Det var jo en sånn generell skepsis. 

00:05:43 Bjørn Horndalen: 

Men vi sov vel at dette var veien, det bar altså, og det var mer snakk om at vi våre miljøer i stedet for 

å være motstand og gå i skyttergraver, så valgte vel vi mere å være litt på offensiven og utnytte. 

00:05:57 Bjørn Horndalen: 

Det på en måte. 

00:06:00 Bjørn Horndalen: 

Få det beste ut av det. 

00:06:03 Bjørn Riiser: 

Altså vernepleier yrke. Det er jo en blanding av opptil flere fag som er ved spesialisert ved andre 

andre høyskoler. Dere har snev av sykepleier i. 

00:06:14 Bjørn Riiser: 



Kompetanse i utdanningen dere er dere er sosialarbeidere, barnevernspedagogene, dere har jo mye 

miljøterapi. Det er også en stor del av vernepleierne. 

00:06:22 Bjørn Riiser: 

På jobb har dere klart å få noe faglig samarbeid med disse beslektede yrkesgruppene i det nye 

systemet? 

00:06:30 Bjørn Horndalen: 

Ja i forhold til det sosionomene og barnevernspedagogene, så mener jeg det, og særlig 

barnevernspedagogene. Problemene profesjonsfaglig har vært mer forhold til 

sykepleierutdanningene. 

00:06:43 Bjørn Horndalen: 

Det er en lang historie på det, at jeg har jo skrevet historien om barnepass utdanningen. 

00:06:49 Bjørn Horndalen: 

Sånn, men dette blir liksom for detaljert å gå inn i. 

00:06:54 Bjørn Riiser: 

Folket leser nå er det deg fortelle om dine inntrykk fra denne prosessen, sånn helt i mot inn mot 

innspurten i 1994. 

00:06:55 Taler 2 

Ja ja. 

00:07:03 Bjørn Riiser: 

Ja og oppsto det. 

00:07:04 Bjørn Riiser: 

Overraskelser eller uforutsette ting der? Det var jo blant annet meningen om at det skulle være en 

høyskole. Og så ble det 2. Allikevel var dere aktører i det? 

00:07:14 Bjørn Horndalen: 

Det var en del konferanser som røa og arrangerte hvor vi traff hverandre, nettopp med tanke på at vi 

kom til å bli sammenslått og var snakk om kanskje at alt ble høyskolen i Oslo på en måte. 

00:07:25 Bjørn Horndalen: 

Så vi våre pleierne. Vi var også da frampå der og hadde et godt forhold til barnevernspedagogene og 

sosionomene, så vi begynte jo å tenke oss at vi kom til å representere en type campus vi og det var 

snakk om seilduksfabrikken husker blant annet som konkret og var egentlig enige om at vi skulle 

prøve å få til noe sammen, og dette var faktisk 93 helt helt innpå dette skjedde mot pluss den 

politiske delingen kom mellom Akershus og Oslo, og flyttingen alltid der. 

00:08:01 Bjørn Horndalen: 

Vårt forhold til barndomsbygd no sosionomene det var det var da positivt, og vi var innstilt på og ble. 

00:08:07 Bjørn Horndalen: 



Nærmest litt skuffet vi. 

00:08:08 Bjørn Horndalen: 

At det da ble en deling. Vi var så innstilt på å få det til og så det faglige miljøet vi da. 

00:08:14 Bjørn Horndalen: 

Kunne skape. 

00:08:15 Bjørn Horndalen: 

Så det er liksom skjærte seg litt. 

00:08:18 Bjørn Riiser: 

Nå har jo vernepleiere og sosionomer, og barnevernspedagoger klart å finne en felles organisasjon 

IFO da ja, fagorganisasjonen er jo en sånn utdanning her 3. 

00:08:26 Bjørn Horndalen: 

Ja og jeg. 

00:08:29 Bjørn Horndalen: 

Å ja ja ja da jeg sitter jo fortsatt i yrkesetisk grå. Det får jeg har gjort helt siden 19 tidlig på nittennitti 

tallet så. 

00:08:29 Bjørn Riiser: 

Og utdanning er 3. 

00:08:40 Bjørn Horndalen: 

Dette her morsomt det, men det å sitte og drøfte etikk sammen da de 3 profesjonene. 

00:08:51 Bjørn Horndalen: 

Og hvor mye vi har felles, så vi. 

00:08:55 Bjørn Horndalen: 

Og nå kjenner ikke jeg sånn skole og sånn nå lenger, for jeg har vært ute av det, men i hvert fall i det 

klimaet der i yrkesetisk grad. 

00:09:01 Bjørn Horndalen: 

Så er samarbeidsforholdet veldig interessant, fordi at vi har litt forskjellige vinklinger, litt forskjellige 

briller, men har ofte de samme verdiene. 

00:09:10 Bjørn Riiser: 

Vernepleierne klarte å oppnå autorisasjon av sitt yrke. Det jeg klarte ikke barnevernspedagogen eller 

sosionomene. Hvert fall ikke til nå. Hva er det dere gjorde for noen knep der som fikk det den 

fordelen? 

00:09:12 Taler 2 

Ja nei. 



00:09:20 Bjørn Horndalen: 

Dette har nok historisk tilbake i og med at vi har også har den helsedelen å bli en stund lagt inn i 

sykepleie. 

00:09:28 Bjørn Horndalen: 

Kontoret var organisert. Der kan du se derfor så fikk vi denne godkjenningen, som er vel relatert til 

at vi er var definert som litt sånn helsepersonell. 

00:09:40 Bjørn Horndalen: 

For da er du inne på dette med? 

00:09:41 Bjørn Horndalen: 

Den faglige. 

00:09:43 Bjørn Horndalen: 

At vi er et ved å være et sånt. Hva heter for noe, syntes? 

00:09:48 Bjørn Horndalen: 

Altså dette med pedagogikk, psykologien medisinen og samfunnsfag gjør at vi er en ganske unik 

kombinasjon da fagsammensetning som viser at dette er en veldig etterspurt kompetanse, faktisk 

blitt mer og mer. 

00:10:06 Bjørn Horndalen: 

Selv om vi har blitt truet for å bli nedlagt flere ganger på grunn av sånne reformer, at man vil slå 

sammen disse utdanningene og alt dette her. Men i hvert fall har vi overlevd det. 

00:10:15 Bjørn Horndalen: 

Det er mange faser i poker her som kunne vært interessant å se på som jeg. 

00:10:18 Bjørn Horndalen: 

Har skrevet om i den boka. 

00:10:21 Bjørn Riiser: 

Når vi nå har fokus på denne store sammenslåingen av alle disse mindre og tidligere høyskolene til 

en stor enn. 

00:10:29 Bjørn Riiser: 

I Oslo og. 

00:10:30 Bjørn Riiser: 

Ja har det vært godt for faget, vernepleie. 

00:10:38 Bjørn Riiser: 

Har det bidratt noe til utviklingen av. 

00:10:40 Bjørn Horndalen: 



Det vet jeg. Jeg vet ikke jeg jeg. 

00:10:43 Bjørn Horndalen: 

Hvis du har vært ute av dette i 5 år og de siste årene, altså etter jeg var ferdig som prorektor i 

høyskolen i Akershus som var ferdig 2 i 2000, så jobbet vi mye med tilrettelegging for 

funksjonshemmede studenter og og sånne ting. 

00:11:01 Bjørn Horndalen: 

Jeg var jo med på den fusjoneringen fra når vi flyttet over til kjeller. 

00:11:06 Bjørn Horndalen: 

At vi bor. 

00:11:09 Bjørn Horndalen: 

For å si det veldig enkelt størrelse gir en del forbilder, men tar bort noe av de verdiene jeg har sett 

og vært med på i de mindre miljøene, hvor vi kjente hverandre var familier ble engasjert. Nå føler jeg 

at folk mister litt taket de blir borte i det store. 

00:11:25 Bjørn Horndalen: 

For ved at det gir rom for kanskje da satsinger som høyskolen har på en helt annen måte når vi 

hadde. 

00:11:31 Bjørn Horndalen: 

Vi hadde ikke så mye midler, så det er. 

00:11:32 Bjørn Horndalen: 

Liksom det er både og. 

00:11:35 Bjørn Riiser: 

Hvordan er ditt synspunkt på denne kursen nå mot universitet og ytterligere kanskje akademisering 

som det noen kaller det mot dette? Litt mer profesjonens håndverks pregede faglig delen av det. 

00:11:49 Bjørn Horndalen: 

Du nå er jeg veldig enkel i den oppfatningen der, og koker dette ned til at jeg har den historien jeg 

har og se hvor vært med og utdannet en profesjon som skulle jobbe nær mennesker som har behov 

for det, og det er merket. 

00:12:03 Bjørn Horndalen: 

Vi var praktikere, og det var gjennom liksom den de de tingene der relasjonen og de tingene der og 

ser nå studenter og hvordan utdanningen blir akademisk teoretisk. De går rundt med skjemaer og alt 

dette her det altså år for år. 

00:12:19 Bjørn Horndalen: 

Men det at jeg sitter nå i yrkesrettet skrå, og når de. 

00:12:23 Bjørn Horndalen: 



Klagene vi får. 

00:12:24 Bjørn Horndalen: 

Inn som klart synes jeg peker på altså. 

00:12:30 Bjørn Horndalen: 

Er altså relasjonskompetanse, men hvor mangelfull den på en måte altså altså at den skades 

hemmes man blir så litt sånn teoretisk fiksert. 

00:12:43 Bjørn Horndalen: 

Hmmm og styrt om at dette får ikke uttrykk ordentlig nå altså, men. 

00:12:51 Bjørn Horndalen: 

Det er litt tveegget da. 

00:12:52 Bjørn Horndalen: 

Det på godt og vondt. 

00:12:55 Bjørn Riiser: 

Det jeg sitter og tenker nå. Det er at det er fint at du fortsatt er i yrkesetisk råd for din profesjon 

Bjørn horndalen. Takk for at du kom hit i studio og delte dine erfaringer og tilbakeblikk med oss. 

 


	Manus Horndalen

